

# 財團法人林宗毅博士文教基金會

## 指定日本國立大學獎學金申請辦法

- 一、本基金會為獎勵學術，培育本國優秀青年完成其海外學業，特設置【林宗毅博士指定日本國立大學獎學金】。
- 二、本獎學金資助對象為，現就讀於指定之日本國立大學大學院台灣籍留學生，博士生優先考慮，碩士生次之，該生為可完成在日本大學之學業，生活上完全自費，需要資助者。如曾接受公費、交流協會、扶輪社或其他社團之獎學金、獎助金者，請詳述。
- 三、本會所列指定之日本國立大學為日本東京大學、大阪大學、東北大學、東京工業大學、京都大學、九州大學、一橋大學、東京醫科齒科大學、名古屋大學、筑波大學。
- 四、本獎學金專案，每年名額由本基金會決定，每名新台幣壹拾萬元，申請案件經本會審核通過後，由本會頒贈。
- 五、申請者須填寫申請表，在申請截止日期之前，檢附下列五項文件，以掛號郵件寄達本基金會，並同時以 E-mail 函知(請務必填寫 E-mail，以便告知審核結果)：

100-45 台北市中正區重慶南路一段 121 號 6 樓

財團法人林宗毅博士文教基金會 收。

Tel : +886-2-2311-7426

Fax : +886-2-2381-5920

E-mail : <drkti.fdn@gmail.com>

1. 申請表及自傳(在您的自傳中，請依序條列您在台之學經歷及在日本大學學習經過。同時，請告訴我們您為什麼要從事這個特定的研究領域；它對人類和世界有什麼幫助。請用淺顯易懂，連 8 歲的孩子都可以理解的方式簡單地解釋您的研究)。
  2. 在日本大學之完整成績單，並檢附發表過之相關論文目錄、資料。
  3. 申請人身分證與有效期限之護照影本各一份。
  4. 日本大學指導教授推薦函，須密封(任選日文、英文或中文，請附註指導論文主題或研究方向，並請附註 E-mail，以便連絡)。
  5. 第二封推薦函可以是日本大學畢業之台灣校友推薦函(推薦人，請附註畢業年月、所得學位及專攻領域，並請註明連絡地址、電話、傳真及 E-mail)、在台就讀學校老師推薦函或申請人專業領域的傑出人士(包含學產界)推薦函。
- 六、本會將依申請者之學術表現(academic performance)、研究潛力(research potential)、經濟需求(financial support needed)及推薦信(recommendation letter)等項目評比。
  - 七、獲得本基金會獎學金者，在日本大學未完成學業期間，需於每年十二月底前及完成學業時，檢附發表之相關論文資料及有關學習進度與成就，函知本會。

- 八、逾期不予受理，如申請案件未獲本會審核通過時，原申請表及附件不退還。
- 九、獲得本基金會獎學金者，務必在指定日由本人親自領取，或由家長或兄弟姊妹前來代領，否則視同放棄(若因疫情影響，改由基金會通知)。
- 十、獲得本基金會獎學金者，須於指定日(約為得獎次年之3月)前提供1分鐘左右的致謝影像內容，亦歡迎得獎者之親友參與影像內容，影像內容將於基金會董事會議中播放。
1. 以直向格式錄製影片，影片解析度至少需為720px。
  2. 影片格式須為MP4，每則影像檔案不能超過25MB。
  3. 致謝影片長度不超過1分鐘。

**DR. LIN TSUNG-I FOUNDATION**  
**Scholarship Application Rules for**  
**Designated National University Scholarship in Japan**

1. Dr. Lin Tsung-I Foundation (hereinafter the “Foundation”), in the desire to reward academic excellence and to cultivate outstanding young people in the country to complete their overseas studies, duly established the “Dr. Lin Tsung-I Foundation Designated National University Scholarship in Japan”.
2. This scholarship is intended for Taiwanese students who are currently studying at graduate schools of the Designated National University in Japan. Our first preference is to award doctoral students. The students need to complete their studies at Japanese universities and live on their own. If you have received scholarships or grants from public funds, exchange associations, Rotary clubs or other associations, please specify.
3. **The Designated National Universities in Japan listed by the Foundation are the University of Tokyo, Osaka University, Tohoku University, Tokyo Institution of Technology, Kyoto University, Kyushu University, Hitotsubashi University, Tokyo Medical and Dental University, Nagoya University and University of Tsukuba.**
4. The quota of this scholarship will be determined by the Foundation annually. Each recipient will be awarded NT\$100,000 after the application is approved by the Foundation.
5. Applicants should submit the application with the appropriate documents listed below to the Foundation by registered mail before the application deadline and inform us by email at the same time: (Please provide your E-mail address for us to notify the result)

**6F., No. 121, Sec. 1, Chongqing S. Rd.,**

**Zhongzheng District, Taipei 10045, Taiwan**

**Dr. Lin Tsung-I Foundation**

**Tel: +886-2-2311-7426 Fax: +886-2-2381-5920**

**Email: [drlti.fdn@gmail.com](mailto:drlti.fdn@gmail.com)**

- A. Application form and autobiography (Please list your study experience in Taiwan and university in Japan in order.) In your autobiography, please tell us why you are in this particular field of research; how it will to help humanity and the world. Please explain your research simply; in a way that an 8 year old child can understand it.
- B. A full transcript from a Japanese university, together with a list of published papers and

materials.

- C. A copy of the applicant's ID card and a copy of the valid passport.
  - D. A sealed recommendation letter from a Japanese university advisor. (Choose either Japanese, English or Chinese, please note the topic or research direction of the paper, and E-mail for contact purposes.)
  - E. The second recommendation letter can be from a Taiwanese alumnus who graduated from a Japanese university (For referees, please include the year of graduation, degree and major, as well as contact address, telephone, fax and E-mail.), a recommendation letter from a teacher at a school in Taiwan, or a recommendation letter from an outstanding person in the applicant's professional field (including the academic or industrial sectors).
6. The Foundation will evaluate applicants based on the basis of their academic performance, research potential, financial support needed and recommendation letter.
  7. Recipients of scholarship from the Foundation who have not yet completed their studies at Japanese universities are required to submit their published papers, progress and achievements to the Foundation before the end of December each year and upon graduation.
  8. Overdue application will not be accepted. If the application is not approved by the Foundation, the original documents and attachments will not be returned.
  9. Students who are awarded scholarships by the Foundation should attend the ceremony in person or by related persons (parents or siblings); otherwise, they will be deemed to have given up. (If it is affected by the epidemic, it will be notified by the Foundation.)
  10. The Foundation's scholarship recipient shall provide a one-minute video message of appreciation before the designated date (approximately in March of the year following the award), and the recipient's family and friends are welcome to participate in the video message, which will be shown at the Foundation's board meeting.
    - A. The video must be recorded in straight screen with a resolution of at least 720px.
    - B. The video format must be MP4 and each video file must not exceed 25MB.
    - C. The appreciation video should not exceed 1 minute in length.

## 財團法人林宗毅博士文教基金會 2023 年指定日本國立大學獎學金申請表

申請人姓名 (中英文)		性 別	<input type="checkbox"/> 男 <input type="checkbox"/> 女	出 生	年 月 日	身分證 編 號	
學校名		大 學 院				護 照 號 碼	
學科專攻		研 究 科		就 學 年 月 及 預 定 年 數		已 修 學 分	
論文主題 或研究方向							
學習研究進度 與將來計畫							
在臺灣之連絡 地址、傳真、 電話、E-mail (長久聯絡用)							(黏貼二吋半身近照)
在東京之連絡 地址、傳真、 電話、E-mail							
推 薦 者	指 導 教 授						
	校 友						

1. 本基金會 2023 年獎學金名額為 2 名。申請日期自即日起至 2023 年 10 月 3 日止。
2. 申請對象為已修滿一年以上，不會中途放棄日本大學學業者，並詳細說明將來之學習計畫。
3. 申請對象為已修滿二年以上，現已開始撰寫論文，並敘述完成計畫者，將優先考慮。
4. 依照本基金會獎學金申請辦法，需檢附五項文件。
5. 申請資料完整，符合本基金會申請辦法者，收件後即依序審核，請儘早提出。

# 2023 Dr. Lin Tsung-I Scholarships Application Form – Designated National Universities in Japan

Name		Gender	<input type="checkbox"/> M <input type="checkbox"/> F	ID No.	
University		Date of Birth		Passport No.	
Major		Study period		Credits Earned	
Topic of papers or field of research					
Study and Research progress and Future Planning					
Address, Fax, Phone number, E-mail (at least one permanent email)				(2-inch photo)	
Referrer	Advisor				
	Alumni				

1. 2023 scholarships will be granted for 2 students; **the application period is from now until 2023/10/03.**
2. Applicants who have completed more than one year of study and will not give up their studies at a Designated National University in Japan, and who have explained their future study plans in detail.
3. Applicants who are PhD candidates will be our first priority.
4. According to the scholarship application method of the Foundation, five documents shall be attached.
5. If the application materials are complete and meet the requirements of the Foundation, they will be reviewed in order after receipt, so please submit them as soon as possible.